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El primer que us vull dir és que ser davant vostre avui és un honor que he assumit 

com un repte, tot un repte. Principalment, perquè quan la Magalí em va comunicar 

que m’havíeu escollit com a padrí de la promoció em vaig quedar ben parat, creia 

que feia broma, i és que he de confessar que desconeixia que existís aquesta figura. 

Evidentment vaig guardar-me prou de fer-ho públic en aquell moment, quina 

vergonya ser escollit per una cosa que ignores que existeix, però tot i això vaig 

acceptar de molt bon grat.  

Un repte, segons la definició que trobem al Gran Diccionari de la Llengua Catalana 

en la tercera accepció és un “Objectiu difícil que constitueix un estímul i un 

desafiament per a qui se'l proposa”. Doncs bé, això és el que em vàreu proposar en 

escollir-me com a padrí, però també el que us espera a vosaltres un cop conclogui 

l’acte i obtingueu els vostres diplomes de graduats. De fet, aquest no és el primer 

ni serà l’últim repte de la vostra vida. Fa quatre anys ja vàreu escollir-ne un, 

estudiar Ciència i Tecnologia dels Aliments. Potser podríem dir dos reptes si hi 

afegim, al Campus de l’Alimentació de Torribera. I ho especifico perquè fa quatre 

anys aquest campus era força diferent d’ara. Només s’havia posat en marxa el 

primer curs del grau i començava la posada a punt del segon curs. Recordo haver 

visitat les instal·lacions la primavera de l’any 2011 amb la Dra. Vidal, llavors i fins 

ara Cap d’Estudis de l’ensenyament de CTA, la Dra. Pujol, que en aquells moments 

era Cap del Departament de Fisicoquímica, i el Dr. Luque, catedràtic del mateix 

departament.  

Si no recordo malament, era pels volts del mes d’abril. L’edifici Marina encara no 

funcionava plenament com a Edifici de Laboratoris Docents perquè encara no hi 

havia totes les instal·lacions, l’edifici Gaudí estava buit i al Verdaguer hi havia el 

punt d’informació, la secretaria d’estudiants i docència, la biblioteca, i uns 7 

professors ocupant alguns despatxos. Les classes es feien majoritàriament a 

l’edifici de la Masia i en aquells moments si tenies set i volies una ampolla d’aigua 

més et valia comprar-la a la màquina de vending d’aquest edifici perquè si se 

t’acudia anar al Verdaguer, per anar a la biblioteca per exemple, i compraves 



 

 

 

l’aigua a la màquina que hi havia allà, et costava un trenta per cent més! (hi havia 

més inflació a Verdaguer, qui sap per què) Aquesta situació es va solucionar, en 

part, gràcies a la mobilització de tots vosaltres, els estudiants, que recollint 

signatures vàreu aconseguir que s’instal·lessin fonts d’aigua potable a tots els 

edificis. Els que ens hi passem tot el dia, us ho agraïm. 

Doncs bé, sent aquesta la situació del campus quan vaig venir de visita per 

primera vegada, no era molt diferent quan vàreu arribar vosaltres al setembre 

d’aquell mateix any. M’imagino que el primer any d’universitat devia ser dur, i més 

si tenim en compte el petit detall que no he comentat abans i que a més d’un li 

haurà passat pel cap, tampoc teníem bar! Això si que és un repte, no creieu? Un 

campus universitari sense bar; segona cosa imprescindible en un campus 

universitari que vàreu aconseguir els estudiants. Encara que arribés tard us hi he 

vist alguna tarda i algun matí aprofitant estones mortes… o no tant mortes, bé tant 

és ara, no? 

Ara ja fa 4 anys que aneu i veniu del campus i l’heu vist créixer alhora que 

vosaltres heu crescut obrint-vos camí a través de la Química, la Biologia, 

l’Enginyeria, la Fisicoquímica, la Microbiologia, la Nutrició, la Bromatologia, la 

Bioquímica, l’Economia, l’Antropologia, múltiples disciplines que en conjunt 

formen el grau de CTA a través d’assignatures que impartim els professors que 

avui ens trobem aquí acompanyant-vos en aquest acte. 

Algunes us hauran agradat més i d’altres menys, algunes hauran sigut més 

complicades i d’altres menys, però de totes en teniu ara un cert nivell de 

coneixement, espero. De l’única que en puc parlar amb propietat, però, és de la 

que jo imparteixo i us en vull parlar perquè encara us recordo fa gairebé 3 anys a 

classe, i me’n recordo perquè fou la primera vegada que vaig donar classes 

d’Anàlisi Instrumental. De ben segur que ho devíeu notar, estava ben nerviós el 

primer dia, i el segon i el tercer i el quart i el cinquè i crec que tots i cadascun d’ells 

durant tot el semestre. L’altre dia parlava amb un professor del campus i fent 

broma em deia que jo improvisava a les classes, que és el que corria entre els 

estudiants. Doncs ja us puc dir ara que amb vosaltres en alguns moments vaig 

haver d’improvisar dels nervis que tenia. Però estava nerviós no només perquè 



 

 

 

era la primera vegada que feia aquell curs, sinó perquè ensenyar també és un 

repte, dia a dia, setmana a setmana, semestre a semestre…  Ser davant vostre, com 

avui, i parlar-vos de coses que us he de fer entendre perquè després les pugueu 

aplicar o explicar. Sempre en guardaré un bon record d’aquell primer any perquè 

amb vosaltres vaig aprendre molt. Ara estem a punt de començar el quart any 

d’aquesta assignatura, el percentatge d’improvisació ja és més baix, i fins i tot 

tenim un espectrofotòmetre d’absorció atòmica per les pràctiques, potser no ho 

recordeu, però us n’havia parlat més d’una vegada a classe. 

Aquest any, a més a més he tingut la sort de poder veure-us defensant el Treball 

Dirigit o el Treball Fi de Grau, dues assignatures que alguns de vosaltres ja sabeu 

que m’agraden molt. No us he vist a tots els que les heu cursat, però els que he vist 

o avaluat, m’heu demostrat que heu sabut aprofitar aquests anys. Canviar, 

evolucionar i créixer. Repte superat. 

De l’última cosa de la que us vull parlar és del futur, una de les coses importants 

pel que som aquí avui. Comenceu una nova etapa i esteu ben preparats, però no 

heu de deixar mai d’estar alerta i buscar oportunitats. Jo no vaig ser massa bon 

estudiant, penseu que a la facultat de química, on jo estudiava, hi havia un bar 

fantàstic que els dies en els que es jugava partit de Champions s’omplia de 

seguidors alemanys, anglesos, escocesos o d’on fos, una autèntica festa. Tot i no 

ser bon estudiant, mai vaig deixar de perseguir aquelles coses de la química que 

m’interessaven i m’apassionaven. Jo volia comprendre, saber, tenia inquietud per 

coses que no s’explicaven a les assignatures i això en part em despistava perquè 

no em permetia concentrar-me en el que sí s’explicava. De fet, el meu problema 

era que les preguntes que volia respondre eren massa complexes per ser 

contestades, i més sense coneixements bàsics. Jo estava mancat d’aquests 

coneixements perquè no estudiava prou. D’haver-ho vist així abans, no sé si ho 

hagués sabut canviar, però de ben segur que m’ho hagués pogut plantejar diferent. 

A vosaltres us toca ara fer-vos un plantejament, el del vostre futur, saber què 

voleu, per on tirar, i això és ben difícil. Teniu els coneixements per esdevenir 

graduats en Ciència i Tecnologia dels Aliments, però ara heu de casar les vostres 

inquietuds amb aquests coneixements. Busqueu, pregunteu, discutiu, imagineu, 



 

 

 

feu allò que més us ajudi a identificar la inquietud que us mourà a partir d’ara, si 

no ho heu fet ja. Ara és un bon moment per encaminar-se en una direcció, però 

sempre hi ha molts camins per arribar-hi i saber triar el camí és quasi més 

important que la direcció. Jo vaig escollir una direcció, però potser no vaig 

encertar massa el camí fins que vaig triar fer el doctorat i entrar en la docència 

universitària. Ambdues coses m’han portat a ser avui aquí, a viure un dels 

moments més importants per vosaltres. Us dono les gràcies per deixar-m’hi ser, 

per fer-me padrí i mostrar-me que els camins difícils no són sempre els menys 

agraïts. Escolliu un camí i creieu-hi, seguiu-lo fins el final si el cor us ho demana 

perquè només així podreu saber que és realment el que volíeu triar. La incertesa 

sempre hi és, no ens en lliurarem mai i per això hem de fer eleccions valentes. 

 

A tots els que us gradueu avui, moltes felicitats. Us desitjo un futur ple d’èxits. 

I a tots, moltes gràcies per haver-me escoltat. 
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